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Nr.  5936 din 20.12.2022 

P R O C E S –V E R B A L 
încheiat azi 20 decembrie  2022 

 
Cu ocazia şedinţei ordinare a Consiliului Local Batoş, convocată de primarul 

comunei Batoş, domnul Dumitru Cotoi.  

Primarul comunei Batos, Cotoi Dumitru, prin Dispozitia nr. 237/14.12.2022 a convocat 
Consiliul Local al comunei Batos, judetul Mures in sedinta ordinara pentru data de 

20.12.2022, ora 12.00. 
 PREZENŢI: ABOS FERENCZ, ANDONE TEODOR, BANCIU ELENA, BITA VALERIU-
AUREL, CIMPEAN VASILE-AUGUSTIN, FULOP DOMOKOS, GLIGA IOAN, MARIAN 

TEODOR – RAUL, MARCUS IOAN, ONOFREI DANIELA,  TODEA MARIA, TAMASAN 
EMIL-CORNEL, URBAN WALTER-MICHAEL. 

PARTICIPĂ: domnul primar Cotoi Dumitru, doamna secretar general Macarie Marcela, 
doamnele inspector Mărcuş Maria, Bărdăşan Marcela si domnul Vizi Ioan. 

Doamna secretar general al u.a.t. Batos – bună ziua domnule primar, doamnelor 

şi domnilor consilieri locali, sunt prezenti 13 consilieri, astfel potrivit OUG nr. 57/2019 
constatam faptul ca sedinta este legal constituita. Toate punctele inscrise pe ordinea de 
zi sunt insotite de documentele prevazute de Codul administrativ.  

 În conformitate cu prevederile art.138 alin.15 din OUG nr. 57/2019 supun spre 
aprobare procesul-verbal al sedintei extraordinare convocată de îndată din data de 

712.2022, daca sunt completari, modificari, adaugiri? si se voteaza in unanimitate cu 8 
voturi pentru, 5 abtineri (Fulop, Marcuş, Onofrei, Marian şi Tămăşan ).  

Domnul consilier Cimpeean Vasile-Augustin isi anunta interesul personal cu 

privire la adoptarea unei hotărâri, respectiv punctul 5 al ordinii de zi, sunt angajat al 
societăţii de topografie cu care momentan există încheiat contract. 

Doamna secretar general -conform art. 228 alin. (3) din OUG nr. 57/2019 privind 
Codul administrativ, cu modificarile si completarile ulterioare: “Ulterior anunţării 
interesului personal, consilierul local sau judeţean nu mai este luat în calcul pentru 

cvorumul necesar adoptării hotărârii consiliului cu privire la care acesta şi-a anunţat 
interesul şi nu are drept de vot la adoptarea acestei hotărâri”. 

Doamna secretar general – se supune la vot ordinea de zi, cine este: Pentru? 

Impotrivă? Abțineri? : 
 

 
O R D I N E     D E    Z I 

1. Proiect de hotărâre privind stabilirea impozitelor şi taxelor locale pentru anul 
2023. 

2. Proiect de hotarare privind validarea  Dispoziţiei  Primarului comunei Batoş nr. 
232/12.12.2022 privind aprobarea rectificării bugetului local al comunei Batoş pe anul 
2022. 

3. Proiect de hotarare privind înfiinţarea fondului de accesibilizare a pădurilor 
pentru fondul forestier al Comunei Batoş. 
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4. Proiect de hotarare privind aprobarea Planului anual de acțiuni privind 
serviciile sociale și măsurile propuse pentru realizarea programului social local 2023. 

5.  Proiect de hotărâre privind aprobarea achiziţionării serviciilor de 

consultantă în aplicarea legilor fondului funciar . 
6. Proiect de hotărâre privind aderarea comunei Batoş la Asociația Comunelor 

din România. 
7. Cereri. 
8. Diverse.  

 
si se voteaza in unanimitate cu 13 voturi pentru.  

Domnul presedinte de sedinţă Bîta Valeriu-Aurel  – buna ziua tuturor, propun să 
începem cu primul proiect de pe ordinea de zi. 

  
Punctul 1.  

1. Proiect de hotarare privind stabilirea impozitelor şi taxelor locale pentru 

anul 2023. 
Domnul primar Cotoi Dumitru – aşa cum am discutat şi la întâlnirea noastră, 
propunerea este pentru a majora impozitele cu rata inflaţiei de 5,1%, majorarea 

taxei de pază de la 20 la 25 lei, acordarea scutirii de 100% pentru mijloacele auto 
hibride şi taxa de urgenţă de 10 lei  pentru certificat fiscal. 

Chiar dacă se majorează taxa de pază nu se acoperă cheltuiala, sunt comune în 
care taxa este mult mai mare.  
Doamna inspector Mărcuş Maria - prin aplicarea ratei inflaţiei rezultă o creştere 

de 4 lei/ha pentru teren extravilan, 6 lei la o constructive (depinde de anul 
construirii şi materialul din care este făcută). 
Doamna inspector Bărdăşan Marcela – legea prevede o scutire de 50% pentru 

autovehiculele hibride, noi am propus 100 %, acum depinde ce veti stabili 
dumneavoastră.  

Domnul consilier Mărcuş Ioan – spunea doamna secretar despre această 
propunere pentru hibride. 
Doamna inspector Bărdăşan Marcela – am vazut că sunt consilii acre au aprobat 

95% pentru hibride, la Reghin, Brîncoveneşti, 100 % la Albeşti. Avem doar trei 
astfel de maşini. 

Domnul consilieeer Mărcuş Ioan –noi am spus 50%, dacă sunt altele care domină 
la nivel de judeţ, se poate pentru încurajare. 
Domnul consilier Cîmpean Vasile-Augustin – e şi o discriminare faţă de ceilalţi 

deţinători de autovehicule.  
Domnul consilier Abos Ferencz – cam cât e impozitul? 
Doamna inspector Mărcuş Maria – în funcţie de capacitate, la un motor de 3000 

impozitul e undeva la 2600 lei.  
Domnul consilier Tămăşan Emil – având în vedere starea materială a celor care le 

cumpără nu zic că e prea mare în comparaţie cu cât plăteşte un proprietar de 
camion, nici nu avem multe. 
Domnul consilier Fulop Domokos -eu propun 50% că sunt numai trei. 

Domnul consilier Abos Ferencz -eu propun încă 10%, deci 60%. 
Domnul consilier Andone Teodor – pe viitor propun a se reveni la paza anterioara, 

cu persoane, omul stă noaptea, patrulează şi te anunţă dacă e ceva, ăştia cu 
maşina sunt numai în trecere.  
Domnul consilier Abos Ferencz – pentru pază suma de de 150.000 lei, dacă ar fi 

camere? S-a spart primăria şi nu a fost nicicum. Sunt comune care nu au taxă. 
Domnul primar Cotoi Dumitru – legea 333 prevede obligativitatea pazei. 



Doamna secretar general – am înţeles că aţi discutat în şedinţă despre taxa de 

pază, să se stabilească pe gospodărie poziţie registru agricol. Să aveţi în vedere că 
trebuie să aibă şi construcţie în poziţia din registrul agricol şi să mai aveţi în 
vedere taxa pentru imobilele nelocuite şi pentru persoane singure.  

Domnul consilier Abos Ferencz – dacă acordăm scutire pentru hibride propun 
jumătate taxa de pază pentu casele nelouite si persoanele singure. 
Domnul presedinte de sedinta Bîta Valeriu-Aurel  – având în vedere că nu mai 

sunt alte propuneri supunem la vot propunerile făcute, după cum urmează:  se 
supune la vot propunerea domnului consilier Fulop, reducerea cu 50% pentru 

hibride si se voteaza cu 4 voturi pentru ( Fulop, Tamasan, Gliga, Cimpean), 5 
împotrivă (Onofrei, Marian, Mărcuş, Banciu, Abos) şi 4 abţineri (Bîta, Andone, 
Urban, Todea). 

Se supune la vot propunerea domnului consilier Abos Ferencz, 60% pentru 
hibride şi se votează cu  9 voturi pentru, 2 abţineeri (Gliga, Fulop) şi 2 împotrivă 

(Tămăşan, Cîmpean). 
Se supune la vot propunerea taxei pentru certificatul fiscal de 10 leei şi taxa de 
pază pentru gospodărie/poziţie din registru agricol de 25 lei/an şi jumătate 

pentru case nelocuite şi persoane singure şi se votează cu 13 voturi pentru. 
Domnul presedinte de sedinta Bîta Valeriu-Aurel  – având în vedere propunerile 
votate anterior, se supune la vot proiectul de hotărâre cu modificările aduse şi se 

votează cu 13 voturi pentru. 
Se adopta hotararea nr. 73 din 20.12.2022 privind stabilirea impozitelor şi 

taxelor locale pentru anul 2023. 
  
Punctul 2. 

Proiect de hotarare privind validarea  Dispoziţiei  Primarului comunei Batoş 
nr. 232/12.12.2022 privind aprobarea rectificării bugetului local al comunei Batoş 

pe anul 2022. 
Domnul primar Cotoi Dumitru -a fost necesar a se rectifica bugetul local prin 
Dispoziţia primarului deoarece prin decizia Administraţiei Finanţelor Publice 

Mureş s-a repartizat suma de 32.000 lei pentru plata burselor elevilor şi s-a 
retras suma de 45.000 lei de la finanţarea drepturilor asistenţilor personali şi a 
indemnizaţiilor persoanelor cu handicap.  

Domnul presedinte de sedinta Bita Valeriu-Aurel  – avand in vedere ca nu mai 
sunt discutii sau propuneri supun la vot propunerea executivului si se voteaza cu 13 

voturi pentru.  
2.Se adopta hotararea nr.74 din 20.12.2022 privind validarea  Dispoziţiei  

Primarului comunei Batoş nr. 232/12.12.2022 privind aprobarea rectificării 

bugetului local al comunei Batoş pe anul 2022. 
 
Punctul 3.  

Proiect de hotarare privind înfiinţarea fondului de accesibilizare a pădurilor 
pentru fondul forestier al Comunei Batoş. 

Domnul viceprimar Gliga Ioan – legislaţia prevede până la 10%, noi şi până acum 
am avut 1%. Sumele care se reţin se folosesc de ocoalele silvice la reparaţiile 
drumurilor. 

Doamna consilieer Banciu Elena – dintre ocoalele silvice care au înfiinţate 
pepiniere? 

Domnul viceprimar Gliga Ioan - cam toate. 
Doamna secretar general – fondul de accesibilizare se reţine doar daca avem 

valorificare de masa lemnoasă care provine din produse principale şi accidentale I. 



 

  
Domnul presedinte de sedinta Bita Valeriu-Aurel  – avand în vedere că nu mai 

sunt discuţii sau propuneri supun la vot propunerea executivului şi se votează cu 13 

voturi pentru.  
Se adoptă hotărârea nr.75 din 20.12.2022 privind înfiinţarea fondului de 

accesibilizare a pădurilor pentru fondul forestier al Comunei Batoş. 

 
Punctul 4. 

Proiect de hotarare privind aprobarea Planului anual de acțiuni privind 

serviciile sociale și măsurile propuse pentru realizarea programului social local 
2023. 

Domnul primar Cotoi Dumitru- şi acum doamna de la asistenţă socială dă 

produsele POAD, o cutie are 27 kg, e destul de bogată. Trebuie să ştiţi că nu noi 
facem listele cu persoanele benficiare.  
Domnul consilier Andone Teodor- deci nu putem noi interveni? Are trei case si ia 

ajutor social.  
Domnul consilier Abos Ferencz – ştiu şi eu care a plecat la lucru în Germania 

fără contract şi i s-a tăiat ajutorul.  
Domnul presedinte de sedinta Bita Valeriu-Aurel  – avand în vedere că nu mai 

sunt discuţii sau propuneri supun la vot propunerea executivului şi se votează cu 13 

voturi pentru.  
Se adoptă hotărârea nr.76 din 20.12.2022  privind aprobarea Planului anual 

de acțiuni privind serviciile sociale și măsurile propuse pentru realizarea 

programului social local 2023. 
 
Punctul 5.  

     Proiect de hotărâre privind aprobarea achiziţionării serviciilor de 
consultanţă în aplicarea legilor fondului funciar . 

Domnul consilier Cîmpean Vasile-Augustin părăseşte sala.  

Domnul primar Cotoi Dumitru – având în vedere că am încheiat un nou contract de 
finanţare cu ANCPI pentru cadastrarea sistematică şi încă este foarte mult de lucru 

e nevoie să ne ajute cineva cu întocmirea lucrărilor, la volumul de muncă existent 
nu are cine din primărie. Sperăm să se deblocheze concursurile şi să putem scoate 
postul la concurs.  

Doamna consilier Onofrei Daniela – postutile nu sunt blocate, pentru cele unice se 
poate organiza concurs, consider ca acesta este unul unic. 

Doamna secretar general – conform fişeei postului nu este un post unic, este în 
cadrum compartimentului şi are mai multe atribuţii. 
Domnul consilier Abos Ferencz – încheiem contractul pe şase luni şi scoatem postul 

la concurs. 
Domnul presedinte de sedinta Bita Valeriu-Aurel  – avand în vedere că nu mai sunt 
discuţii sau propuneri supun la vot propunerea executivului şi se votează cu 13 

voturi pentru.  
Se adoptă hotărârea nr.77 din 20.12.2022 privind aprobarea achiziţionării 

serviciilor de consultanţă în aplicarea legilor fondului funciar. 
 
Punctul 6. 

Proiect de hotărâre privind aderarea comunei Batoş la Asociația Comunelor din 
România. 



Domnul primar Cotoi Dumitru – până acum am fost membrii neoficiali în cadrul 

asociaţiei. Prin intermediul asociaţiei se pot derula diferite proiecte.  
Domnul consilier Mărcuş Ioan – există şi o taxă pentru această asociaţie? 
Doamna secretar general – conform Hotărârii ACOR taxa este stabilită în funcţie de 

numărul populaţiei, noi va trebui sa achităm o taxa în valoare de 1600 lei/an.  
Domnul consilier Cîmpean Vasile-Augustin revine în sală.  
Domnul presedinte de sedinta Bita Valeriu-Aurel  – avand în vedere că nu mai sunt 

discuţii sau propuneri supun la vot propunerea executivului şi se votează cu 13 
voturi pentru.  

Se adoptă hotărârea nr.78 din 20.12.2022 privind aderarea comunei Batoş la 

Asociația Comunelor din România. 

 

Punctul 7.  

Cereri. 

Cererea domnul Abos prin care solicită a se suplimenta mijlocul de transport de la 
aora 15  al copiilor care merg la scoala la Reghin, de la Batoş la Uila.  

Domnul consilier Abos Ferencz – sunt 7 copii dar numai trei au abonament deoarece 

restul fac naveta cu un băiat care are permisul de trei luni şi are 18 ani.  Mai bine ii 
platesc lui pentru ca daca vin cu autobuzul de la ora 13 din Reghin trebuie să stea cel 

puţin o oră în Batoş deoarece nu mai au cu ce merge la Uila. Ar trebui avut in vedere ca 
vine iarna.  

Domnul consilier Mărcuş Ioan – ar trebui să fie la primărie un program cu privire la 
transport. Cand se atribuie ruta se solicită nişte date primăriei. Dacă nu cei care 

atribuie traseele să îi oblige. 

Doamna secretar general – nu se mai solicită nimic, Consiliul judetean atribuie 
rutele.  

Domnul primar Cotoi Dumitru – o să solicităm societăţii suplimentarea. 

 

Punctul 8. 
Diverse. 
 

1. domnul consilier Mărcuş Ioan – în legătură cu nucul de lângă sala de sport din 
Batoş, ştiu că a fost şi un mic incendiu acolo. Propun un buget mai mare pentru 

asociatiile care incearca sa educe copiii, care fac investitii  in educatie. Am cerut 
de trei luni o situatie cu datornicii si inca nu am primit-o. 
Domnul consilier Abos Ferencz – sa aveti in vedere ca si la Uila este nuc in 

spatele scolii. 
2.domnul consilier Fulop Domokos  – la sedinta anterioara am aprobat ceva cu 
fondul local, sisteme de monitorizare, mai este valabil sau daca se avanseaza? Tot la 

fel si cu dotarea cu materiale a PSI, ce se intampla cu centrul de colectare, se 
avanseaza cu documentatiile? 

3. domnul consilier Tamasan Emil – ne-am confruntat cu un an dificil, am simtit 
efectele crizei medicale si conflictul armat aproape de granite. Pe plan local ne-am 
confruntat cu seceta, administratia loocala a avut si in acest an puncte pozitive si 

negative, va doresc sa aveti sarbatori fericite impreuna cu familiile dumneavoastra, 
un an cu liniste si pace. 

4. domnul consilier Andone Teodor – anul viitor sa aveeti in vedere sa luam un 
buldo nou, asta tot timpul e stricat. 



Domnul Vizi Ioan – enoriaşii parohiei romano-catolice Batoş v-au adresat o 

scrisoare de mulţumire pentru ajutorul financiar acordat. Va dorim sanatate si 
intelegere de sarbatori! 
Domnul primar Cotoi Dumitru raspunde: 

1. vom lua masuri pentru situatiile cu nucii. Sustin si eu ideea alocarii sumelor 
pentru asociatii.  
Domnul consilier Marcus Ioan – nu pentru petreceri, pntru copii, de mici trebuie 

indreptati, inclusiv se pot face prelegeri cu specialisti in camine.  
Domnul primar – si oamenii simt nevoia sa se intalneasca. La Sarbatoarea 

Marului am avut invitati reprezentantii ANTIDROG, mi-a fost rusine de cat de 
multe lucruri stiu copiii despre droguri. In legatura cu lista cu datornicii va rog 
sa luati legatura cu doamnele de la impozite. 

Doamna secretar general – eu v-am trimis link-ul unde sunt postate persoanele 
datornice pe site-ul primariei, astfel de liste nu le puteti primii doarece sunt data 

confidentiale.  
Domnul consilier Marcus Ioan – nu am putut deschide  si noi suntem consilieri 
locali. 

Doamna secretar general – sunt date confidentiale, nume, prenume, adresa, CNP.  
2. Sunt eligibile cele cu fondul local, pentru statiile de reincarcare in fiecare zi de 

miercuri se publica pe site-ul ministerului crerile aprobate.  

Domnul consilier Fulop Domokos – pee viitor nu se poate face o documentatie 
pentru panouri fotovoltaice? Este la Lemn metal la Reghin pus pe acoperis si noi 

platim curentul cu 0,60 bani.  
Domnul primar – PSI e in derulare, in urma verificarii dosarului s-au identificat 
diferente de pret foarte mici, per total se incadreaza in valoarea aprobata.  Pentru 

centrul de colectare stiu ca s-au depus putine doarece primariile nu dispuneau 
de spatiul necesar. 

3. Ar trebui sa multumim ca suntem sanatosi. 
4. Este necesar, ar trebui avut in vedere. 

Va multumesc pentru aprecieri, colaborare, va doresc sa aveti sanatate, bucurii 

ssi pace. Sarbatori fericite! 
Domnul presedinte de sedinta, având în vedere faptul că problemele 

înscrise pe ordinea de zi au fost epuizate, va multumesc pentru prezenta si declar 

închise lucrările şedinţei Consiliului local Batoş. 
 

 

               PRESEDINTE DE SEDINTA 

                           CONSILIER                                      Contrasemneaza, 

 BÎTA VALERIU-AUREL                   SECRETAR GENERAL, 

                                                                                      Macarie Marcela 


